
Protokół  Nr XLIX/2022 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 27 października 2022 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie 

XLIX (49) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 27 października 2022 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 11 radnych, co 

stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Radni nieobecni: Arkadiusz Malarski, Artur Malinowski i Magdalena Papierkiewicz. 

W trakcie trwania sesji na obrady przybyła radna Karolina Fornal – aktualnie w sesji 

uczestniczyło 12 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Burmistrza Bornego Sulinowa Dorotę Chrzanowską, 

Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy 

Beatę Czarnecką-Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, Dyrektora Liceum 

Ogólnokształcącego w Bornem Sulinowie Jacka Wojciechowskiego, Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Bornem Sulinowie Wiesława Tranbowicza, Dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Łubowie Luizę Kostrubiec, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Juchowie Iwonę Mrozicką, 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Jeleniu Izabellę Kraemer, przewodniczących jednostek 

pomocniczych gminy (sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli), radnych oraz wszystkich, 

którzy oglądają obrady. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji 

punktu „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy ktoś chce zgłosić wnioski w 

sprawie zmiany porządku sesji. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 12 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie 
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uchwalonego wniosku sołectwa w zakresie przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 

2023r. - jako ppkt 26.  Powiedziała, że projekt przedmiotowej uchwały był przedmiotem obrad 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju. Został przesłany radnym w dniu 

wczorajszym za pośrednictwem platformy internetowej. 

Innych wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

wnioskiem w sprawie wprowadzenia do porządku sesji w pkt 12 „Podjęcie uchwał w sprawach” 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa w zakresie 

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2023 r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wniosek został przyjęty. 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 27 października 2022 r. przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr XLVII/2022 z 29.09.2022 r. i Nr 

XLVIII/2022 z 6.10.2022 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

7. Wolna Trybuna. 

8. Ocena przebiegu sezonu turystycznego 2022 w Gminie Borne Sulinowo. 



3 
 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2021/2022, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, których prowadzenie 

należy do zadań własnych gminy. 

10. Opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Szczecinku dotycząca potrzeb w zakresie wykonywania 

pracy przez skazanych oraz informacja o podmiotach wyznaczonych, obowiązanych do 

przyjęcia skazanych w celu wykonywania pracy w roku 2023. 

11. Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 3/12 w miejscowości 

Borne Sulinowo); 

2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 84/25 w miejscowości 

Juchowo); 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 84/26 w miejscowości 

Juchowo); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 791 w miejscowości 

Łubowo; 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 215 i nr 270 w 

miejscowości Silnowo); 

6) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

lokalu mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym położonego przy Alei 

Niepodległości 4C/7 w miejscowości Borne Sulinowo); 

7) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

lokalu mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym położonego przy ulicy Orła 

Białego 3B/3 w miejscowości Borne Sulinowo); 
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8) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

lokalu mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym położonego w miejscowości 

Juchowo 27/1); 

9) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości lokalowej - garażu położonego w miejscowości Silnowo 24/1); 

10) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości lokalowej - garażu położonego w miejscowości Silnowo 24/2); 

11) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości lokalowej - garażu położonego w miejscowości Silnowo 24/3); 

12) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości lokalowej - garażu położonego w miejscowości Silnowo 24/4); 

13) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

lokalu użytkowego wraz z pomieszczeniami przynależnymi położonego w miejscowości 

Silnowo 24/6); 

14) nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej na terenie Liszkowa (dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 119/1 w miejscowości 

Liszkowo); 

15) wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Borne Sulinowo aportu środka trwałego do 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. z siedzibą w Bornem Sulinowie w postaci 

prawa własności nieruchomości zabudowanej zlokalizowanej w Bornem Sulinowie, 

oznaczonej działką nr 110/4, obręb Borne 03; 

16) wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Borne Sulinowo wkładu niepieniężnego 

(aportu) do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-Zachodniopomorskie” Sp. z o.o. z 

siedzibą w Koszalinie; 

17) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za pomnik 

przyrody; 

18) o zmianie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z cmentarzy 

komunalnych usytuowanych na terenie Gminy Borne Sulinowo; 
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19) wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 

(zmiany w preliminarzu wydatków); 

20) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

21) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

22) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok; 

23) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego 

na wyprzedzające finansowanie operacji w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 pt. „Przebudowa budynku na świetlicę wiejską w Silnowie” 

(zmiana treści § 2); 

24) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 

(zmiana treści § 3 i § 4); 

25) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2022-2034; 

26) rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa w zakresie przeznaczenia 

środków funduszu sołeckiego w 2023 r. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Ustalenie terminu następnej sesji. 

16. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

Ad 3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady (Nr XLVII/2022 z 29.09.2022 

r. i Nr XLVIII/2022 z 6.10.2022 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokoły poprzednich Sesji Rady 

Miejskiej były wyłożone do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. Zapytał, 

czy są uwagi do protokołów Nr XLVII/2022 z 29.09.2022 r. i Nr XLVIII/2022 z 6.10.2022 r. 

Uwag do protokołów nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem protokołów Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XLVII/2022 z 29.09.2022 r. i 

Nr XLVIII/2022 z 6.10.2022 r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Protokoły Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XLVII/2022 z 29.09.2022 r. i Nr 

XLVIII/2022 z 6.10.2022 r. zostały przyjęte. 

Ad 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie od ostatniej sesji odbyła się sesja zwołana na wniosek Burmistrza Bornego Sulinowa, 

a mianowicie w dniu 6 października 2022 r., której tematem było podjęcie uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok. 

W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała 

się następująco: 

1. Ocena finansowa realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2021/2022. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 27 października 2022 r. oraz projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa w zakresie przeznaczenia środków 

funduszu sołeckiego w 2023 r. 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, na którym: 
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1. Oceniono stan realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2021/2022.  

2. Podsumowano przebieg sezonu turystycznego 2022 w Gminie Borne Sulinowo. 

3. Zaopiniowano projekty uchwał w zakresie działania komisji będące przedmiotem sesji 

zwołanej na 27 października 2022 r. oraz projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie 

uchwalonego wniosku sołectwa w zakresie przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 

2023 r. 

Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, na których: 

1. Kontynuowała kontrolę w Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie. 

2. Rozpoczęła kontrolę działalności Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie w zakresie organizacji 

pracy, realizacji zadań i gospodarowania środkami finansowymi w ramach budżetu gminy. 

Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyła posiedzenia. W okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły skargi, wnioski i petycje adresowane do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

W dniu 17 października br. wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego 

przez Wojewodę Zachodniopomorskiego w sprawie stwierdzenia nieważności § 9 załącznika do 

uchwały Nr 47/760/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 2022 r. w 

sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych usytuowanych na 

terenie gminy Borne Sulinowo. W dniu 18 października br. wystosowałem odpowiedź, w której 

poinformowałem, że na najbliższej Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 27 

października zostanie przedłożony projekt uchwały uwzględniający uchylenie § 9 załącznika do 

uchwały, budzącego wątpliwości organu nadzoru.”. 

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w 

sprawozdaniu. Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy chce coś dodać do sprawozdania. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

Ad 6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głosu nie 

zabierano. 

Ad 7. Wolna Trybuna. 

W punkcie sesji pn. „Wolna Trybuna” głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łubowie 

Luiza Kostrubiec, która zaprosiła na spektakl artystyczny z okazji Dnia Niepodległości, który 

odbędzie się 10 listopada o godzinie 18 w sali wiejskiej w Łubowie. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 8. Ocena przebiegu sezonu turystycznego 2022 w Gminie Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informacje 

pisemne zawierające podsumowanie przebiegu sezonu turystycznego w 2022 roku w Gminie 

Borne Sulinowo, przygotowane przez Referat Promocji, Turystyki i Komunikacji Społecznej 

Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie, Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie oraz 

Miejską Bibliotekę Publiczną w Bornem Sulinowie. Poinformował, że tematem zajmowała się 

Komisja Rozwoju i zwrócił się do przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 

Powyższe informacje stanowią załączniki nr 7, nr 8 i nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej 

treści: 
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„Komisja Rozwoju, po analizie otrzymanych informacji pisemnych na temat przebiegu sezonu 

turystycznego 2022 w Gminie Borne Sulinowo, uzupełnionych przez rozmowę z 

przedstawicielami instytucji odpowiadających za realizację zadań z zakresu turystyki, stwierdza, 

że sezon turystyczny należy zaliczyć do udanych.  

Bogaty kalendarz imprez, w tym imprez plenerowych, przyczynił się do promocji Gminy Borne 

Sulinowo, która jest miejscem turystycznie atrakcyjnym, posiadającym sprzyjające warunki do 

rozwoju turystyki. W sezonie turystycznym 2022 udało się przeprowadzić wszystkie 

zaplanowane przedsięwzięcia, w tym duże imprezy plenerowe.  

Turyści mogli skorzystać z oferty turystycznej, zawierającej szereg usług o charakterze i 

walorach poznawczych oraz wypoczynkowych takich jak: Centrum Informacji Turystycznej, 

Miejska Izba Muzealna w Budynku Kulturalno-Oświatowym, Centrum Kultury i Rekreacji z 

obiektami sportowymi, Muzeum Militarnej Historii Bornego Sulinowa, oznakowane szlaki 

turystyczne, 3 ośrodki jazdy konnej, 3 wypożyczalnie kajaków i rowerów na terenie miasta oraz 

2 wypożyczalnie kajaków na terenie gminy, baza rehabilitacyjna w Ośrodku „Revital” i Senior 

Residense Borne Sulinowo, profesjonalne pole do gry w paintball, Aeroborne – turystyczne loty 

widokowe, Grota Solna, przystań wodna ze slipem do wodowania łodzi przy Ośrodku „Marina”, 

organizacja wycieczek szlakiem bunkrów „Wału Pomorskiego”, off-road, udostępnianie 

zwiedzania Góry Śmiadowskiej i inne.  

Po analizie informacji i rozmowach należy podkreślić rolę Miejskiej Biblioteki Publicznej, 

Centrum Kultury i Rekreacji oraz Referatu Promocji, Turystyki i Komunikacji Społecznej Urzędu 

Miejskiego w Bornem Sulinowie, które tworzą ciekawą i różnorodną ofertę turystyczną oraz 

kreują wiele wydarzeń. Zorganizowano wiele ciekawych przedsięwzięć w obszarach turystyki, 

rekreacji i animacji czasu wolnego, skierowanych do dzieci, młodzieży oraz dorosłych. Zaletą 

propozycji przygotowanych przez te instytucje jest to, że jest skierowana do różnych środowisk i 

osób o przeróżnych zainteresowaniach, a także odbiorców w różnym przedziale wiekowym. 

Ważnym aspektem działań tych instytucji jest fakt, że odbiorcami działań oraz przygotowanej 

oferty byli zarówno turyści jak i mieszkańcy. 

Chociaż oferta turystyczna Gminy Borne Sulinowo wpisuje się w oczekiwania i potrzeby 

dzisiejszego turysty i od wielu lat powoduje duży poziom satysfakcji, to zdaniem komisji należy 

w dalszym ciągu czynić starania w kierunku dalszego zagospodarowywania walorów 

historycznych i krajobrazowych terenu Gminy Borne Sulinowo, w tym kontynuować rozbudowę 

i unowocześnienie bazy sportowej oraz realizować inwestycje infrastrukturalne przy akwenach 
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wodnych. Powyższe można realizować stopniowo pozyskując środki zewnętrzne i etapami 

realizować zamierzenia czy wypracowane koncepcje. 

Podsumowując, w oparciu o materiał pisemny oraz uzyskane wyjaśnienia, Komisja Rozwoju 

pozytywnie oceniła przebieg sezonu turystycznego w Gminie Borne Sulinowo w 2022 roku. 

Ponadto w związku z upływem w dniu 19 września 2023 r. okresu dzierżawy działki 

zlokalizowanej przy jeziorze Pile, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków nr 1/261, 

Komisja Rozwoju wnosi o nie przedłużanie umowy dzierżawy, a przekazanie przedmiotowej 

działki w zarządzanie dla Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie pod 

zagospodarowanie jako ogólnodostępny teren sportowo-rekreacyjny i funkcjonowanie 

kąpieliska miejskiego.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi co do 

sezonu turystycznego, do jego przebiegu. 

Uwag nie zgłoszono. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne 

Sulinowo za rok szkolny 2021/2022, w tym o wynikach sprawdzianu i 

egzaminów w szkołach, których prowadzenie należy do zadań własnych gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację 

pisemną o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo w roku szkolnym 

2021/2022. Obowiązek sporządzenia i przedstawienia przedmiotowej informacji wynika z art. 

11 ust. 7 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku Prawo oświatowe. Informacja była przedmiotem 

posiedzeń Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju. 

Powyższa informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji 

Rozwoju o przedstawienie opinii. 
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Radny Dariusz Palicki - członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza analizowała informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2021/2022. 

Komisja stwierdziła, że w informacji uwzględniono podstawowe elementy związane z 

prawidłowym funkcjonowaniem podległych placówek oświatowych, w tym organizację szkół i 

przedszkoli, wyniki egzaminów zewnętrznych, współpracę szkół ze środowiskiem lokalnym, 

ważniejsze osiągnięcia uczniów, finansowanie zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022, 

wyposażenie szkół w sprzęt komputerowy oraz realizację innych zadań. 

Jak co roku szczególną uwagę zwrócono na finansowanie zadań oświatowych. Z przedłożonej 

informacji wynika, że otrzymywana z budżetu państwa subwencja oświatowa od wielu lat nie 

pokrywa kosztów finansowania oświaty na terenie Gminy Borne Sulinowo. Przedstawione dane 

dotyczące finansowania zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022  potwierdzają, że w 

stosunku do roku szkolnego 2020/2021 nastąpiło znaczne obniżenie subwencji oświatowej o 

689.603,00zł i wyniosła ona 7.700.956,00zł. Dodatkowo na realizację zadań oświatowych 

uzyskano dotacje z budżetu państwa i innych źródeł w kwocie 843.953,18zł, w tym w ramach 

grantów (projektów) pozyskano środki w kwocie 375.979,31zł. Wydatki na realizację zadań 

oświatowych wzrosły w stosunku do roku szkolnego 2020/2021 o 1.033.088,89zł i wyniosły 

15.734.238,09zł. W ubiegłym roku szkolnym wzrosła znacznie także kwota wydatków 

finansowanych ze środków własnych gminy, która to kwota wyniosła 7.189.343,71 zł i stanowi 

najwyższy od wielu lat poziom 46% w ogólnej strukturze finansowania zadań oświatowych. W 

ubiegłym roku szkolnym zaangażowanie środków własnych gminy wynosiło 5.828.552,97 zł i 

stanowiło 40% w ogólnej strukturze finansowania zadań oświatowych. 

Komisja wyraża zaniepokojenie rosnącymi z roku na rok wydatkami, szczególnie ze środków 

własnych,  na realizację zadań oświatowych przy malejącej liczbie uczniów. 

Głównym czynnikiem powodującym zwiększenie poziomu wydatków ze środków własnych było 

obniżenie subwencji oświatowej, a także podwyżka wynagrodzeń dla nauczycieli od 1 maja 

2022 r. oraz wzrost wydatków dla niepublicznych przedszkoli – wyższa dotacja na jedno dziecko. 
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Podsumowując Komisja Budżetowo-Gospodarcza oceniła pozytywnie realizację zadań 

oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2021/2022, w tym finansowanie tych 

zadań.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej 

treści: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się z informacją pisemną na temat realizacji zadań oświatowych w 

Gminie Borne Sulinowo w roku szkolnym 2021/2022 oraz wysłuchała wyjaśnień na nurtujące ich 

pytania udzielone przez Burmistrza Bornego Sulinowa. 

Po zapoznaniu się z ww. opracowaniem oraz po wysłuchaniu wyjaśnień, komisja przyjęła 

powyższą informację. 

W roku szkolnym 2021/2022 uczniowie szkół podstawowych, podobnie jak w latach 

poprzednich, rozwiązywali testy z języka polskiego, matematyki oraz z języka angielskiego. W 

Gminie Borne Sulinowo zgłoszonych było 82 uczniów.  

Średni wynik procentowy z języka polskiego w gminie wyniósł 56,50%. Powyżej tej 

średniej test napisali uczniowie SP w Bornem Sulinowie – 60%, SP w Łubowie – 57% i SP w 

Juchowie - 56%. Powyższe szkoły uzyskały wynik powyżej średniej w powiecie wynoszącej 55%. 

Najsłabiej poradzili sobie uczniowie ze SP w Jeleniu, uzyskując wynik 53%. 

Z matematyki średnia gminy wyniosła 51,25%. Powyżej średniej egzamin napisali 

uczniowie ze SP w Jeleniu - 59% oraz ze SP w  Juchowie – 54% i są to wyniki lepsze od średniej w 

powiecie wynoszącej 50%. Egzamin poniżej średniej w powiecie napisali uczniowie ze SP w 

Łubowie – 43% oraz ze SP w Bornem Sulinowie – 49%. 

Średni wynik z języka angielskiego w gminie wyniósł 60,5%. Wynik powyżej średniej 

gminy odnotowali uczniowie ze SP w Bornem Sulinowie - 74% oraz ze SP w Juchowie - 69%. 

Wyniki poniżej średniej uzyskali uczniowie SP w Łubowie - 57% i SP w Jeleniu - 42%. Dwie szkoły 

podstawowe osiągnęły wyniki lepsze od średniej w powiecie wynoszącej 66%. 

Komisja przeanalizowała dane dotyczące wyników egzaminu maturalnego w Liceum 

Ogólnokształcącym im. Bohaterów Oflagu II D w Bornem Sulinowie, do którego przystąpiło 15 

uczniów. Z danych przedstawionych w informacji wynika, że podobnie jak w poprzednim roku 
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szkolnym wyniki procentowe z egzaminu na poziomie podstawowym są wyższe od średnich 

wyników w powiecie. 

Z języka polskiego na poziomie podstawowym licealiści uzyskali wynik 60%, czyli o 5 

punktów procentowych wyższy niż średni wynik w powiecie. Wyniki z matematyki na poziomie 

podstawowym są porównywalne ze średnim wynikiem w powiecie wynoszącym 52%. 

Bardzo dobre wyniki odnotowano z języka angielskiego na poziomie podstawowym - 

87%, który był wyższy o 12 punktów procentowych od wyniku uzyskanego w powiecie.  

Na poziomie rozszerzonym najwyższy wynik uczniowie uzyskali z języka angielskiego – 

76%, tj. o 16 punktów procentowych wyższy niż średni wynik w powiecie. 

Wynik lepszy niż średni wynik w powiecie odnotowano z geografii – 52%, tj. o 14 punktów 

procentowych wyższy. Wynik z biologii na poziomie rozszerzonym ma taką samą wartość jak 

średni wynik w powiecie, tj. 41%. 

Najsłabiej poradzili sobie maturzyści z egzaminem z matematyki na poziomie rozszerzonym 

uzyskując wynik 16%, przy średniej powiatu wynoszącej 21%. 

Po całościowej analizie wyników matur Komisja Rozwoju pozytywnie ocenia działania 

szkoły, w tym dyrektora oraz nauczycieli, zmierzające do jak najlepszego przygotowania 

licealistów do egzaminów matur, co potwierdza 100% zdawalność.  

Placówki oświatowe z terenu Gminy Borne Sulinowo włączają się także we współpracę z 

instytucjami i organizacjami z terenu gminy i powiatu, m.in. poprzez obszary współpracy 

opisane w informacji. 

Komisja - podobnie jak w latach poprzednich - zwróciła uwagę na stale rosnące wydatki 

związane z finansowaniem zadań oświatowych. Subwencja, którą gmina jako organ prowadzący 

otrzymuje z budżetu państwa, wystarcza jedynie na pokrycie 49% realnych wydatków. 

Pozostałe źródło finansowania stanowią w przeważającej części środki własne gminy, która to 

kwota z roku na rok jest coraz wyższa.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do uczestniczących w sesji 

dyrektorów szkół, czy chcieliby zabrać głos w sprawie problemów jakie występują w oświacie. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łubowie Luiza Kostrubiec zwróciła uwagę na fakt dotyczący 

wyników egzaminów, ponieważ to jest ten rocznik, który całą siódmą klasę przesiedział w domu 

na zdalnej nauce. Powiedziała, że w wielu przypadkach bardzo przełożyło się to właśnie na 
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wyniku egzaminu zewnętrznego. Na przykładzie własnej szkoły powiedziała, że wielu uczniów 

bardzo długo nie mogło odnaleźć się później w rzeczywistości stacjonarnej i to też wpływa na 

to, jakie wyniki osiągają w nauce. Ponadto poinformowała, że na bieżąco patrzą, jak rośnie sala 

gimnastyczna w Łubowie i jest to inwestycja, która ich bardzo motywuje do pracy. Ma nadzieję, 

że nowy rok rozpoczną już w nowej sali gimnastycznej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał o problemy, wnioski, sugestie, uwagi 

przy przyjęciach nowych uczniów z Ukrainy. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie Wiesław Tranbowicz odpowiedział, że 

jeżeli chodzi o uczniów z Ukrainy, zdarzają się pewne problemy, ale wynikające raczej z 

adaptacji, ponieważ ci uczniowie pochodzą z różnych rejonów. Poinformował, że na początku 

wojny do jego szkoły uczęszczało ponad 40 uczniów. Dziś jest ponad 20, 24, jedno czy dwoje w 

zerówce i zdarzają się problemy adaptacyjne do warunków polskich, może również odbijają się 

przejścia traumatyczne podczas wojny. Potrzebny jest wysiłek w zakresie pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej, dopóki będą ci uczniowie lub się nie adoptują do naszych 

warunków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy korzystając z 

zaproszenia dyrektorów chcieliby zabrać głos, zadać pytania jakieś, uwagi. 

Radna Joanna Grosicka korzystając z okazji, że jest dyrektor Szkoły Podstawowej w Bornem 

Sulinowie wróciła do tematu posiłków dla przedszkola "Jedyneczka" w Bornem Sulinowie. 

Przypomniała, że o tym wspominała tutaj na sesji jeszcze w czerwcu albo w maju, kiedy 

kończyła się umowa dla pierogarni i miał być wyłoniony kolejny dostawca. Prosiła panią 

burmistrz o rozmowę z panem dyrektorem, ponieważ dowiedziała się, że szkoła nie chce jednak 

przyjąć na siebie takiego zobowiązania. Poinformowała, że w tej chwili 83 dzieci uczęszcza do 

przedszkola "Jedyneczka" i myśli, że w tym momencie, kiedy dyskutujemy o tym, że ta 

subwencja jest coraz niższa i wydatki coraz większe, i doinwestowujemy już szkoły w bardzo 

dużym zakresie, to czy nie zależy nam na tym, żeby nasza jednostka wykonywała taką usługę i 

żeby te pieniądze zostawały jednak tutaj w naszym budżecie. Z tego, co wszyscy wiemy, panie 

kucharki nie są zatrudnione na Kartę Nauczyciela i mogą pracować w wakacje i w ferie. Prosiła o 

wyjaśnienie rodzicom tych dzieci z przedszkola, którzy nie wszyscy do końca są zadowoleni z 

jakości obiadów z naszej pierogarni i dla nas, dlaczego taka sytuacja ma miejsce. 
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie Wiesław Tranbowicz odpowiedział, że 

prosta sprawa - zwiększenie zatrudnienia, np. na dziś gotują około 250 obiadów. 

Radna Joanna Grosicka zwróciła się do Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie i 

zapytała, czy próbował to skalkulować. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie Wiesław Tranbowicz odpowiedział, że 

wtedy tak, trzeba by co najmniej 1 osobę więcej zatrudnić. 

Radna Joanna Grosicka zapytała, czy nie byłoby to opłacalne w stosunku do zarobionych jakby 

tutaj pieniędzy. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie Wiesław Tranbowicz odpowiedział, że w 

zależności w jakiej cenie byłyby te posiłki. 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że nad takim faktem, w jakiej cenie byłyby posiłki i czy 

trzeba by było zatrudnić to był czas, kiedy już wiedział o tym, że jest taka sytuacja i jest taka 

możliwość. Minęło już wiele miesięcy i to chyba już nie jest czas na to, żeby się zastanawiać, jak 

miałaby wyglądać kalkulacja. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie Wiesław Tranbowicz odpowiedział, że z 

panią właścicielką czy dzierżawcą rozmawiał raz i w wyniku rozmowy stwierdził, że może 

dokładnie rozeznać ile osób jest zainteresowanych. Z tego co wie, nie było wielkiego 

zainteresowania zmiany dostarczyciela posiłków. Odbył jedną rozmowę z panią Śliwicką na ten 

temat. Jak rozeznała, widocznie nie było tematu. 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że w takim razie wycofuje się dalej z tej dyskusji, bo 

uważa, że to pani dyrektor decyduje po rozmowie z rodzicami i większość jakby decyduje. 

Kierownik Referatu Usług Wspólnych Andrzej Łesyk odniósł się do sytuacji, o której mówiła 

radna Joanna Grosicka. Powiedział, że zanim pani dyrektor Śliwicka udała się do pana dyrektora 

Tranbowicza i przeprowadziła rozmowę, rozmawiała również z nim na temat ewentualnej 

zmiany dostawcy obiadów, wyżywienia generalnie do przedszkola. To była forma luźnej 

rozmowy, bo poszukiwała kogoś ze względu na pojedyncze głosy, tak ona to stwierdziła, 
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dotyczące tego niezadowolenia z posiłków, które serwuje dotychczasowy dostawca. Pytała o 

możliwość zakupu obiadów w Szkole Podstawowej w Bornem Sulinowie i wie, że 

przeprowadziła taką rozmowę. Nie była to oficjalna rozmowa, żadne pismo nie wpłynęło, była 

to luźna rozmowa między prywatnym przedsiębiorcą panią dyrektor przedszkola, a panem 

dyrektorem. Rozmawiał też z panią dyrektor Śliwicką odnośnie tego, czy jest jakiś problem, bo 

na zasadzie informacji przekazywanych pocztą pantoflową docierają jakieś niesnaski, 

niezadowolenie dotyczące tego, że pan dyrektor nie chce jakoby sprzedawać posiłków do 

przedszkola. Pani dyrektor Śliwicka powiedziała, że to była tylko rozmowa między nią a panem 

dyrektorem i nie było ze strony pana dyrektora odpowiedzi negatywnej. Dyrektor mówił, że 

trzeba by było to skalkulować ewentualnie, może zatrudnienie kogoś innego, ale absolutnie nie 

odmówił. Natomiast pani dyrektor też powiedziała w czasie rozmowy, że ona nigdy nie 

występowała z jakimiś pretensjami odnośnie tego, czy pan dyrektor Tranbowicz nie chce, 

uniemożliwia jej zakup posiłków. Pani Śliwicka reprezentuje przedszkole i wybiera sobie takiego 

dostawcę, jakiego chce i nie wie, czy - z całym szacunkiem - pani radna została upoważniona do 

tego, żeby reprezentować panią Śliwicką i do zabierania głosu w jej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił uwagę, że radny reprezentuje 

społeczeństwo, które go wybrało. W rozmowie z ludźmi, których spotyka, którzy do niego 

przychodzą, być może wynikła taka sytuacja. Radna raczej nie reprezentuje pani Śliwickiej, 

wręcz przeciwnie reprezentuje rodziców tych dzieci, które uczęszczają. 

Kierownik Referatu Usług Wspólnych Andrzej Łesyk powiedział, że rozumie, tylko że to nie 

rodzice zakupują obiady bezpośrednio, tylko pani dyrektor podpisuje umowę z dostawcą. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol stwierdził, że rodzice za te obiady płacą. 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że prosiła o wyjaśnienie dla wszystkich rodziców 83 dzieci, 

a nie o wyjaśnienia dla pani Śliwickiej. Nie występuje tutaj w żadnym imieniu absolutnie, a 

właśnie w imieniu mieszkańców Bornego Sulinowa, bo to oni ją wybrali. Ponadto tak naprawdę 

najważniejsze jest to, że stoimy na straży budżetu naszej gminy wszyscy, nie tylko Komisja 

Budżetowa i pani Burmistrz, tylko wszyscy. Czuje się za to odpowiedzialna w pewnym sensie, że 

pieniądze nam uciekają. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że też rozmawiała z panią Śliwicką, która 

właściwie była zaniepokojona, czemu my się tym interesujemy, czemu państwo jako radni się 

tym interesujemy, że nie zwracała się z prośbą. Pani radna tutaj wyjaśniła, że zwraca się o 

wyjaśnienie w imieniu rodziców. W związku z tym, że była tutaj dyskusja, że szkoła odmówiła, 

zapytała, czy taka rozmowa była i czy faktycznie odmówiono. Uzyskała odpowiedź, że tylko 

zadzwoniła do pana dyrektora, żeby rozeznać sytuację, ponieważ miała sygnały od kilkorga 

rodziców, że być może te posiłki nie odpowiadają. To faktycznie rodzice płacą za te posiłki, my 

też dopłacamy, ale nie do posiłków, do utrzymania każdego dziecka w naszych przedszkolach. 

Informacja od pani Śliwickiej była taka, że ona dzwoniła tylko, żeby rozeznać sytuację. 

Rozmawiała z panem dyrektorem Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie i rozmawiała też z 

panią dyrektor szkoły w Łubowie o możliwości, gdyby zaistniała potrzeba zmiany dostawcy 

posiłków i właściwie na tym się rozmowa zakończyła. Nigdy więcej już nie rozmawiały na temat 

posiłków w przedszkolu. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 10. Opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Szczecinku dotycząca potrzeb w 

zakresie wykonywania pracy przez skazanych oraz informacja o podmiotach 

wyznaczonych, obowiązanych do przyjęcia skazanych w celu wykonywania 

pracy w roku 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali opinię Prezesa 

Sądu Rejonowego w Szczecinku dotyczącą potrzeb w zakresie wykonywania pracy przez 

skazanych oraz informację o podmiotach wyznaczonych, obowiązanych do przyjęcia skazanych 

w celu wykonywania pracy w roku 2023. Obowiązek przedstawienia Radzie Miejskiej opinii 

prezesa sądu rejonowego oraz informacji o podmiotach wynika z § 3 ust. 2 rozporządzenia 

Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010r. w sprawie podmiotów, w których jest 

wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

Powyższe dokumenty stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do 

informacji. Powiedział też, iż szkoda, że nie ma sołtysów, bo zawsze mieli z tym problemy. 
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Sołtys Sołectwa Nobliny Luiza Kostrubiec powiedziała, że problem z osobami, które wykonują 

prace społecznie użyteczne w związku z wykroczeniem prawnym, w jej przypadku jest dosyć 

duży, ponieważ czasami ma wrażenie, że jest psem gończym, który pilnuje człowieka, który 

przyjeżdża do sołectwa, żeby wykonać daną pracę i jest za niego odpowiedzialna. Problem 

polega na tym, że ona pracuje zawodowo i oczywiście, skoro zgodziła się, przyjęła stanowisko 

sołtysa z całym dobrobytem, liczy się z konsekwencjami. Ci ludzie też niejednokrotnie pracują, a 

nie chcą współpracować. Odbywa się to często tak, że umawia się, zmienia swoje plany, ona 

jest, ale ona jest odpowiedzialna. Nie daj panie Boże coś temu człowiekowi się stanie, ona jest 

za to odpowiedzialna. Jej pytanie brzmi - w imię czego? Akurat trafia na ludzi, z którymi w miarę 

się już dogaduje, ale miała przypadek, że skazany niezadowolony, nawet jeszcze do niej nie 

dotarł z dokumentami, a już wybił jej szybę w samochodzie. To, że nas obrażają, że nam 

ubliżają, że udają że pracują, a my udajemy że pracują i często wykonujemy pracę za nich, bo to 

są nasze sołectwa. Ona za swoje sołectwo odpowiada i zależy jej na tym, żeby ono było czyste, 

zadbane i żeby te prace były wykonane. Więc tu jest taki problem, że sołtysów sąd obarcza 

pewną odpowiedzialnością, ale ona nie podpisuje z nikim umowy, nie jest jego pracodawcą. 

Stąd też taki żal, że kurator sądowy z sołtysami się nie kontaktuje, kontaktuje się z Urzędem. 

Przyznała, że sołtysi mają fantastyczną współpracę z paniami, które przekazują im dokumenty i 

informacje o tych ludziach, którzy do nich przyjdą, ale jest to naprawdę czasami bardzo 

dokuczliwe, nieprzyjemne. Ona chyba nic złego nie zrobiła nikomu, żeby tak cierpieć, a często to 

tak jest i zdaje sobie sprawę z tego, że wielu sołtysów ją poprze. Tu chodzi przede wszystkim o 

tę odpowiedzialność. Jak da kosę temu człowiekowi, który ma iść kosić trawę, a nie daj Boże 

sobie skosi palce u stóp, kto za to odpowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że to jest problem, który co roku 

wynika przy naszych analizach i nie możemy tej sprawy załatwić. Sołtysi są pod ścianą jakby, 

dostają ludzi, którymi muszą się zająć. Zwrócił się do pani Burmistrz i zasugerował, może 

przymusić kuratorów sądowych, żeby zadbali, pilnowali tych ludzi, bo oddaje się człowieka i 

koniec, i sołtysie sobie radź. Jeśli nie wypełnia swoich obowiązków, to wtedy karę się zamienia 

na pozbawienie wolności, jeśli nie chce odpracować tego. 

Sołtys Sołectwa Nobliny Luiza Kostrubiec powiedziała, iż miała taki przypadek, że pan, który u 

niej pracował, dostał sprzęt, który nie jest tani i on z tym sprzętem wyjechał, a ona za nim w 

poszukiwania. To są też przypadki, które mrożą krew w żyłach, bo jak ona mu potem udowodni. 
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Radna Irena Lis powiedziała, że kiedy była sołtysem przyszedł pan z Juchowa, który miał jakieś 

godziny do odrobienia. Zdaje się, że się znamy, że jest wszystko okej, przyszedł trzeźwy, dostał 

kosiarkę, po czym chyba po 2 godzinach ktoś do niej zadzwonił, że zasnął pijany i ta kosiarka 

koło niego. Dobrze, że była w domu. Są takie przypadki, więc ona już później prosiła panią 

Martę i po prostu nie chciała obsługiwać tych skazanych. Jeżeli ktoś przeżywa coś takiego, albo 

jak pani Luiza, że ucieknie ze sprzętem, to dlaczego mają sołtysi na barki mieć taką 

odpowiedzialność. 

Radna Elżbieta Niepelt zasugerowała zwrócenie się z prośbą do sądu, niech może kurator się 

kontaktuje z sołtysem, zorientuje się, jakie prace są do wykonania i niech może on odbiera te 

prace, rozlicza tego skazanego za wykonanie tych prac. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że ma za mało wiedzy na ten temat, jak to 

wygląda od strony sądu jeśli chodzi o same zadania, obowiązki, czy my musimy czy nie. Nie 

chciałaby, żebyśmy tutaj dyskutowali o czymś, żeby też odpowiadała jak nie ma wiedzy do 

końca. Ale na pewno z pracownikami merytorycznymi Urzędu jeszcze raz pochylimy się nad 

tym, zobaczymy, czy cokolwiek będziemy mogli w tej kwestii zdziałać, pomóc czy po prostu 

odmówić. Na pewno jest taka grupa, która nie chce pracować, a jest też taka grupa, która chce 

tę karę odpracować, jest to też forma resocjalizacji. Nadmieniła, że ona też zgodziła się przyjąć 

pod swoją kuratelę jednego ze skazanych, który miał tę pracę wykonać na naszym terenie. Na 

przestrzeni 1,5 miesiąca pojawił się raz na 2 godziny, przyszedł rano o ósmej i oznajmił, że on 

był już o szóstej i on już odpracował, i nigdy więcej nie przyszedł. Ona to rozumie, czekała na 

niego w kolejną sobotę, w kolejny piątek rano o szóstej, bo tak byli umówieni, nie pojawił się 

ani razu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, co dalej się z tym faktem stało, jeśli on 

nie przychodzi do pracy, jakie są kierunki dalej. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że kierunek jest taki, że będzie być może musiał 

zapłacić karę finansową, czy też będzie musiał odbyć karę więzienia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy tak się stało, czy kuratorowi się 

zgłasza czy do sądu. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, iż przekazała do referatu, że pan nie wykonał 

pracy. Nie wie, jak to się kończy, ale na pewno idzie informacja do sądu pewnie przez kuratora, 

że nie wykonał pracy w określonym czasie. Ona nie wie w jakim czasie miał wykonać, ile godzin. 

Radna Irena Lis poinformowała, że u niej była taka sytuacja, że po niezaliczeniu godzin - jak 

tutaj pani burmistrz powiedziała, że ktoś się nie wstawił – ona nie podpisała godzin, więc 

zaczęły się później pogróżki. To zgłaszała na policję i do pani Marty, więc tak to się też kończy. 

Jeżeli ktoś nie chce pracować i się mu nie podpisze godzin, więc zaczyna się taka agresja w tym, 

co ma odpracować. 

Sołtys Sołectwa Nobliny Luiza Kostrubiec zgłosiła sugestię dotyczącą dokumentacji, która 

składa się z harmonogramu pracy skazanego i później z wykonania. To, co jej bardzo 

przeszkadza, to jest to, że w harmonogramie jest, że dana osoba będzie, ona ma ustalić z nim, w 

których dniach i od-do. To jest złe, bo ona w takim razie podpisując, że on jest od ósmej do 

trzynastej, powinna stać przy nim od ósmej do trzynastej, bo jak się coś stanie, on coś zrobi 

gdzieś, jej nie będzie, ale prace wykona, a ona podpisze, że był, a on o dwunastej się gdzieś 

włamał, to nadal jest jej odpowiedzialność. Sąd powinien wziąć pod uwagę, że jeśli już ona 

zgadza się na przyjęcie, to ona sobie ustala i wtedy pisze, że on był u niej w tym dniu i w tym 

dniu, ale nie z góry jej narzuca, że ma napisać harmonogram, kiedy on będzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że może trzeba by było tych ludzi w 

kilka osób zorganizować w jakiejś jednostce, żeby nadzór bezpośredni był, bo rzeczywiście pani 

nie ma czasu, żeby stać nad nim i go pilnować. Są sprawy zawodowe, osobiste i nikt sołtysowi za 

to nie płaci, on to robi charytatywnie. Można się nad tym pochylić, jeszcze będziemy 

rozmawiać. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że to nie jest tak, że wszyscy skazani nie chcą 

pracować, bo mamy przykłady naprawdę bardzo dobrej współpracy. Jesteśmy z tego bardzo 

zadowoleni, gdzie przychodził, pracował i jeszcze z kwalifikacjami dobry fachowiec, więc takie 

sytuacje też się zdarzają. Ale jest ten problem, pojawia się po raz kolejny, więc na pewno tutaj z 

kierownikiem Referatu Organizacyjnego jak będzie potrzeba zorganizuje spotkanie z sołtysami i 

spróbujemy rozwiązać ten problem na tyle, na ile się da. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, iż chciałby być na tym spotkaniu, 

żeby przekazać radnym, jakie będą wyniki. 
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Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 11. Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że oświadczenia majątkowe za rok 

2021 zostały poddane analizie. Obowiązek ich złożenia mieli: radni rady gminy, burmistrz, 

zastępca burmistrza, sekretarz gminy, skarbnik gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych 

gminy, osoby zarządzające i członkowie organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz 

osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. Przedmiotowe oświadczenia 

majątkowe podlegają analizie przez osoby, którym je złożono to jest: Wojewodę 

Zachodniopomorskiego, Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie oraz Burmistrza 

Bornego Sulinowa. Analizę przeprowadza także właściwy Urząd Skarbowy. Poinformował także, 

że do dnia sesji nie wpłynęła jeszcze analiza oświadczeń majątkowych z Urzędu Skarbowego w 

Szczecinku 

Po tym przedstawił kolejno ustalenia z analiz przedmiotowych oświadczeń dokonanych przez: 

1) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie o oświadczeniach złożonych przez 

radnych w terminie do 30 kwietnia 2022 r. za 2021 rok - załącznik nr 14 do protokołu; 

2) Wojewodę Zachodniopomorskiego o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej wg stanu na dzień 31 grudnia 2021 rok - 

załącznik nr 15 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Pani Burmistrz, aby przedstawiła 

analizę oświadczeń majątkowych za rok 2021 złożonych przez zastępcę burmistrza, sekretarza 

gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i 

członków organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoby wydające decyzje 

administracyjne w imieniu burmistrza. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych za 2021 rok 

złożonych przez zastępcę burmistrza, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i członków organu zarządzającego gminną 

osobą prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. 

Powyższa analiza stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ogłosił przerwę do godziny 15.45. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady - w sesji uczestniczyło 12 radnych. 

Ad 12. Podjęcie uchwał.  

12.1. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 3/12 w miejscowości Borne 

Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/766/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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12.2. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 84/25 w miejscowości 

Juchowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/767/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

12.3. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 84/26 w miejscowości 

Juchowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 



24 
 
Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/768/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

12.4. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 791 w miejscowości Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 
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- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/769/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

12.5. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 215 i nr 270 w 

miejscowości Silnowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania, uwagi do 

projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/770/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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12.6. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy lokalu 

mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym położonego przy Alei Niepodległości 4C/7 

w miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/771/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

12.7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy lokalu 

mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym położonego przy ulicy Orła Białego 3B/3 w 

miejscowości Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/772/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

12.8. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy lokalu 

mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym położonego w miejscowości Juchowo 27/1. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 
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- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/773/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

12.9. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości lokalowej - garażu położonego w miejscowości Silnowo 24/1. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/774/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
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12.10. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości lokalowej - garażu położonego w miejscowości Silnowo 24/2. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/775/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

12.11. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości lokalowej - garażu położonego w miejscowości Silnowo 24/3. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/776/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

12.12. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości lokalowej - garażu położonego w miejscowości Silnowo 24/4. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/777/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

12.13. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy lokalu 

użytkowego wraz z pomieszczeniami przynależnymi położonego w miejscowości Silnowo 24/6. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/778/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
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12.14. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej 

na terenie Liszkowa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 119/1 w miejscowości 

Liszkowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/779/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej na terenie Liszkowa została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

12.15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Borne 

Sulinowo aportu środka trwałego do Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. z 

siedzibą w Bornem Sulinowie w postaci prawa własności nieruchomości zabudowanej 

zlokalizowanej w Bornem Sulinowie, oznaczonej działką nr 110/4, obręb Borne 03. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Borne Sulinowo aportu środka trwałego do 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. z siedzibą w Bornem Sulinowie w postaci prawa 
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własności nieruchomości zabudowanej zlokalizowanej w Bornem Sulinowie, oznaczonej działką 

nr 110/4, obręb Borne 03. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/780/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Borne Sulinowo aportu środka 

trwałego do Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o. z siedzibą w Bornem Sulinowie w 

postaci prawa własności nieruchomości zabudowanej zlokalizowanej w Bornem Sulinowie, 

oznaczonej działką nr 110/4, obręb Borne 03 ostała podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

nr 46 do protokołu. 

12.16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Borne 

Sulinowo wkładu niepieniężnego (aportu) do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 

„KZN-Zachodniopomorskie” Sp. z o.o. z siedzibą w Koszalinie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Borne Sulinowo wkładu niepieniężnego (aportu) do 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-Zachodniopomorskie” Sp. z o.o. z siedzibą w 

Koszalinie. 
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Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Pani Burmistrz, aby przekazała 

jakąś informację na temat działalności Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej, bo jakiś czas już 

minął od chwili, gdy przystąpiliśmy, czy coś się w tej kwestii dzieje odnośnie budownictwa, 

jakieś pierwsze plany. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zapytała, czy odpowiedzi może udzielić Zastępca Burmistrza, 

ponieważ to on bierze udział w Walnych Zgromadzeniach Wspólników. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol odpowiedział, że oczywiście. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal poinformował, że w tej chwili w spółce SIM KZN-

Zachodniopomorskie bierze udział 20 wspólników - 19 gmin i KZN, czyli podmiot państwowy 

Krajowy Zasób Nieruchomości. W tej chwili poszczególne gminy wnoszą aportami 

nieruchomości pod zabudowę budynkami mieszkaniowymi. Nie wszystkie gminy w jednym 

czasie, w jednym terminie, to wszystko sukcesywnie musi podlegać wnoszeniu. Dla niektórych 

gmin już rozpoczęły się prace przygotowawcze, po wniesieniu aportów przystąpiła spółka do 

projektowania. Różny stan jest tego. Niektóre gminy - pierwsze już nawet uzyskały jakieś 

dofinansowania dodatkowe do tych budów, czyli jeszcze jest wszystko w fazie organizacyjnej, 

projektowej, jeszcze żadne budowy nie ruszyły. W związku z tym, że nie jesteśmy pierwsi z 

aportem, bo specjalnie też jakby oczekiwaliśmy pewien stan, bo też u nas trzeba było 

przygotować tą działkę poprzez podział geodezyjny, wydzielenie, uzgodnienie w ogóle czy ona 

się jakby nada pod zabudowę, musi być zgodność z planem itd. Wreszcie jakby mamy tą sprawę 

przygotowaną, mamy operat szacunkowy zrobiony przez rzeczoznawcę majątkowego, czyli 

uważa, że jesteśmy przygotowani, żeby przygotować to i zaproponować spółce do przekazania 

w zamian za objęcie udziałów. Nabędziemy tam 13.730 udziałów, każdy udział liczony po 50 zł. 

Wtedy dopiero rozpoczną się prace przygotowawcze z ramienia spółki, projekt, pozwolenie na 

budowę, harmonogramy. Oczywiście będziemy musieli też ustalić jaki budynek, ile mieszkań, na 

jakich warunkach. Przypomniał, że są to mieszkania na wynajem z możliwością ewentualnego 

wykupu. Te warunki będą ustalone między spółką a nami, szczegółowo już w takich 
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szczegółowych umowach. Powiedział, że nie jesteśmy pierwsi, nie jesteśmy ostatni, jesteśmy w 

środku. Jeśli są jakieś pytania szczegółowe to proszę bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol podziękował za informacje, gdyż chciał tylko 

wiedzieć na jakim etapie jesteśmy. 

Więcej głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/781/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Borne Sulinowo wkładu 

niepieniężnego (aportu) do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-Zachodniopomorskie” 

Sp. z o.o. z siedzibą w Koszalinie została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 48 do 

protokołu. 

12.17. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych drzewa uznanego za pomnik przyrody. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za pomnik przyrody. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/782/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za 

pomnik przyrody została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

12.18. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu 

korzystania z cmentarzy komunalnych usytuowanych na terenie Gminy Borne 

Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych 

usytuowanych na terenie Gminy Borne Sulinowo - to jest bez § 9, o którym była mowa. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/783/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

o zmianie uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z cmentarzy 

komunalnych usytuowanych na terenie Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

12.19. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Borne Sulinowo na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 - zmiany w preliminarzu 

wydatków. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/784/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

12.20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych nie zgłoszono, 

- wstrzymała się od głosu 1 radna. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLIX/785/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych została podjęta 

i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

12.21. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że Komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych nie zgłoszono, 

- wstrzymała się od głosu 1 radna. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/786/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości została podjęta i stanowi 

załącznik nr 58 do protokołu. 
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12.22. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

zwiększenia dochodów budżetu gminy o kwotę 2.535.087,24zł, zmniejszenia dochodów 

budżetu gminy o kwotę 549.224,19zł, zwiększenia wydatków budżetu gminy o kwotę 

2.485.863,05zł, dokonania zmian w planie dochodów i wydatków rachunku dochodów 

oświatowych jednostek budżetowych oraz w planach dochodów i wydatków wyodrębnionych w 

budżecie gminy z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 i z Funduszu Pomocy. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/787/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
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12.23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie operacji w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 pt. „Przebudowa budynku 

na świetlicę wiejską w Silnowie”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 

finansowanie operacji w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 pt. 

„Przebudowa budynku na świetlicę wiejską w Silnowie” (zmiana treści § 2). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/788/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na 

wyprzedzające finansowanie operacji w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2014-2020 pt. „Przebudowa budynku na świetlicę wiejską w Silnowie” została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 
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12.24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Borne Sulinowo na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 (zmiana treści § 3 i 

§ 4). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/789/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

12.25. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2022-2034. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2022-

2034. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/790/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo 

na lata 2022-2034 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

12.26. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku 

sołectwa w zakresie przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2023 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa w zakresie przeznaczenia środków 

funduszu sołeckiego w 2023 r. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Radny Dariusz Palicki – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że komisja wydała 

opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/791/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 października 2022r. 

w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa w zakresie przeznaczenia 

środków funduszu sołeckiego w 2023 r. została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 68 

do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 69 i nr 70 do protokołu. 

Ad 13 . Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły od radnych interpelacje i zapytania. 

Ad 14. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

Radna Karolina Fornal podziękowała pani Burmistrz za przerobienie, za remont toalety w 

oddziale zerowym w Szkole Podstawowej, bo już jest zakończone. Dzieci korzystają i teraz 

zamiast 1 dziecka może korzystać troje, bo dwoje korzysta z toalety, a jest jeszcze dojście do 
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umywalki. Podziękowała także za doświetlenie przejścia dla pieszych przy Szkole Podstawowej. 

Rzeczywiście jak się robi ciemno to jest naprawdę dobrze teraz oświetlone, jest z daleka widać. 

Radna Agnieszka Bartoszek w imieniu mieszkańców podziękowała za zrealizowanie inwestycji - 

oświetlenie ulicy Biwakowej w Bornem Sulinowie. Na pewno poprawi to bezpieczeństwo na 

całym osiedlu. 

Radna Joanna Grosicka zapytała, czy jest możliwe uzyskać informację jak szeroka jest jezdnia 

przy przebudowywanym zjeździe od ulicy Wyszyńskiego, poprzez Sosnową do Orła Białego, bo 

jej się wydaje, że została ona trochę zmniejszona. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że faktycznie jak zdążyliśmy zauważyć, to te 

wjazdy, zjazdy na drogę są pomniejszone, ale są zgodne z projektem. Ostatnio sam uczestniczył 

w pomiarach, bo też mieliśmy takie wrażenie, ale faktycznie są zgodne co do centymetra z 

normami, z projektem. Wrażenie jeszcze przed warstwami asfaltu faktycznie takie jest. 

Natomiast jak będzie asfalt położony, to już to wrażenie będzie zupełnie inne, bo będzie 

chodnik, teren zielony. Wtedy te niepokoje się skończą. 

Radna Anetta Chołody zapytała, kiedy na sali wiejskiej w Łubowie będzie robiona podłoga. 

Powiedziała, że to się wiąże też z planami i w szkole, ale też i z sołectwem. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że jesteśmy w fazie przygotowania 

przetargu. Przetarg będzie w listopadzie. Na przełomie listopada i grudnia powinna być 

podpisana umowa i przekazany plac budowy. Jak wykonawca będzie sprawny to może nawet 

szybko wejść i wtedy będzie problem z użytkowaniem. Tam jest dosyć duża kwota, to jest pełny 

przetarg, tak że głowy nie da biorąc pod uwagę te przetargi, jakie mieliśmy kłopoty z 

przetargami w tym roku. W tej chwili na świetlicę Jeleń jest czwarty wykonawca, trzech 

musieliśmy odrzucić. Jest czwarty, z którym ma nadzieję, że podpiszemy umowę. Tak to 

wygląda na dzień dzisiejszy. 

Radna Anetta Chołody zapytała, więc nie ma co planować na grudzień. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że jeśli będzie wszystko dobrze i chcąc 

wykonać tą świetlicę zgodnie z umową z donatorem, to musimy, powinniśmy wejść listopad, 

grudzień, czyli może nie być tej możliwości. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że w tej sprawie rozmawiała wczoraj i dzisiaj z 

panią sołtys Łubowa, która otrzymała informację. Wie, że sołectwo miało jakieś tam plany, a 

nam jest trudno powiedzieć, czy będzie można skorzystać z tej świetlicy. Planujemy, że plac 

budowy zostanie przekazany do tego czasu. 

Radna Anetta Chołody zapytała, co z boiskiem szkolnym, kiedy zobaczymy pierwsze maszyny. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że umowę podpisaliśmy wykonawczą, na 

dniach powinniśmy przekazywać plac budowy. Nie sądzi, żeby wykonawca rozgrzebał na zimę, 

raczej po okresie zimowym przystąpi do robót, bo nie zrobi po prostu nawierzchni, gdyż to musi 

być w odpowiednim procesie technologicznym. Myśli, że od wiosny. 

Radna Magdalena Bugiel zapytała, co się dzieje z oświetleniem w Bornem Sulinowie, ponieważ 

jechała ostatnio o godzinie dwudziestej i na granicy do Stokrotki od ulicy Orła Białego jak się 

skręca było ciemno. Czy to jest jakaś awaria, czy po prostu w ramach oszczędności jakieś 

decyzje zostały podjęte. Ponadto w imieniu mieszkańców zapytała, czy istnieje jakaś 

wizualizacja projektu strefy aktywnego wypoczynku i czy gdzieś to można zobaczyć. Szukała na 

stronie i też nie znalazła i nie wie, czy w ogóle istnieje taka wizualizacja. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odnosząc się do poruszonej kwestii oświetlenia powiedziała, że 

był to incydentalny przypadek, była awaria jakaś i to dlatego tak się zadziało. Poinformowała, że 

pomału się przymierzamy i być może będzie taka sytuacja, że będziemy musieli wyłączać, czy 

też ograniczać oświetlenie na terenie gminy. Wówczas z pewnością radni będą jednymi z 

pierwszych poinformowanymi. W tej chwili są umówieni z dostawcą, żeby obliczył  i pokazał, co 

ewentualnie moglibyśmy zrobić, na czym moglibyśmy zaoszczędzić. Powiedziała, że dużo 

wcześniej już rozmawiała z kierownikami naszych jednostek organizacyjnych, żeby oni w 

ramach własnych jednostek zadbali o oszczędzanie energii, tyle oczywiście, na ile jest to 

możliwe. Odnośnie aktywnej strefy wypoczynku powiedziała, że mamy wizualizację, jeżeli się 

nie myli, projekt jest, umowa też już podpisana z wykonawcą. W momencie, kiedy 

rozpoczniemy budowę, to wizualizacja pojawi się na tablicach informacyjnych. 

Radna Elżbieta Niepelt zapytała, kiedy będzie oddana świetlica w Silnowie. 
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Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że po wykonaniu jeszcze niektórych usterek, 

faktycznie ona jest już w miarę przygotowana. Wyposażenie, które było przewidziane też jest 

zakupione, jest wstawione. Chcemy, żeby to naprawdę w miarę dobrze wyglądało, żeby też móc 

się pochwalić, że coś tam robimy też porządnie. 

Radna Elżbieta Niepelt zapytała, na jakim etapie są przygotowania do remontu, przebudowy 

świetlicy w Radaczu. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że jeszcze nie mamy projektanta, próbujemy 

rozmawiać, ale rynek projektowy jest trudny, bo projektanci też mieli jakby na tym naszym 

rynku dosyć sporo prac i nie wszystko idzie szybko uzgodnić. Myśli, że w tym roku powinniśmy 

mieć już projektanta jakby wybranego. 

Radna Izabela Jadwiżyc podziękowała za przygotowanie miejsca dla osób niepełnosprawnych 

przy naszym Zespole Opieki Zdrowotnej. 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal przypomniał, że to jest rozwiązanie tymczasowe, bo 

zamówiliśmy mapy i będziemy projektować takie docelowe rozwiązanie, które ewentualnie 

etapami byśmy mogli realizować, żeby był chodnik, dojazd do ZOZ-u i do innych placówek tam 

usytuowanych, taki z prawdziwego zdarzenia. Nie twierdzi, że od razu zrobimy, wyrzucimy setki 

tysięcy złotych na to, ale przynajmniej będziemy projektowo przygotowani, jak to powinno być 

docelowo z oświetleniem, z przejściami dla pieszych itd., z parkingami. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 15. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ustalił termin kolejnej sesji na dzień 24 listopada 

2022 r. (czwartek) godz. 14.30. 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Informacja na temat podejmowanych działań w zakresie pozyskania środków finansowych z 

funduszy zewnętrznych. 
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2. Uchwalenie Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2023 r. 

3. Informacja o przebiegu prac inwestycyjnych realizowanych w ramach budżetu Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok. 

4. Informacja Burmistrza o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art.36 ust. 1-3 i ust.5, i 

wydanych decyzjach, o których mowa w ust.6 i 7 zgodnie z art.37 ust.8 ustawy z dnia 27 

marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

5. Podjęcie uchwał. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol udzielił głosu Pani Burmistrz Bornego 

Sulinowa. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska poinformowała, że od tygodnia zajmujemy się właściwie 

codziennie zakupem węgla, na pewno państwo wszyscy znacie ten problem. Przygotowujemy 

się do tego, chcemy to realizować przez Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych. Mamy tam 

wskazane miejsce, mamy wagę, natomiast będziemy musieli się pewnie posiłkować 

transportem zewnętrznym, ponieważ spółka nie dysponuje tak dużym składem, żeby mogła 

jednorazowo odebrać te minimum 25 ton. Mieliśmy czasu dosłownie kilka dni, tak naprawdę 2 

dni robocze. Pracowaliśmy cały czas na projekcie ustawy dotyczącej tego zakupu węgla. 

Przypomniała, że cena dla gminy to jest 1.500 zł, cena dla mieszkańca nie może przekroczyć 

kwoty 2.000 zł. Nie ma jeszcze rozporządzeń do tej ustawy, żebyśmy mogli się tak szczegółowo 

do tego odnieść. Powiedziała, że 115 mieszkańców do wtorku zadeklarowało wstępną chęć 

zakupu opału. Myśmy powiadomili wojewodę, bo też mieliśmy czas do wtorku, żeby przekazać 

wojewodzie informację wstępnie, ile byśmy planowali kupić. Zadeklarowaliśmy 250 ton na 

kwotę 500.000 zł, więc może zdarzyć się taka sytuacja, że będziemy prosili o sesję na wniosek, 

bo musimy zabezpieczyć środki w budżecie na zakup. Poinformowała także, że dzisiaj na jej ręce 

wpłynęło zapytanie od starosty na wniosek radnego Rady Powiatu pana Arkadiusza Górki, który 

złożył interpelację zaniepokojony zbyt długim rozpatrywaniem wniosków o dodatek węglowy, 

m.in. na terenie naszej gminy. Ponieważ to nie jest zadanie własne starosty, starosta 

przekierował do niej, prosząc o wyjaśnienie. Poprosiła panią dyrektor o to, aby poinformowała 

jak to wygląda na dzień dzisiejszy, jeśli chodzi o dodatek węglowy, dodatek do gospodarstw 

domowych, czy też do podmiotów wrażliwych i jak wygląda weryfikacja wniosków. Od 
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22 sierpnia do dnia dzisiejszego do Ośrodka wpłynęły 974 wnioski o dodatek węglowy, 

zaznaczyła tylko węglowy, bo wpływają też wnioski na innego rodzaju paliwa jak ustawodawca 

to umożliwił, z czego 846 wniosków wprowadzono już do systemu informatycznego 

obsługującego dodatki węglowe. Rozpoznano 520 wniosków i wypłacono 432 dodatki na łączną 

kwotę 1.272.000 zł. Ośrodek Pomocy Społecznej dodatek węglowy wypłaca w każdy piątek, 

więc cały tydzień to weryfikują pracownicy i w piątek następuje wypłata. Do dnia dzisiejszego z 

tych 846 wprowadzonych decyzji wydano 79 decyzji odmownych, gdzie najczęstszym powodem 

odmowy przyznania dodatku węglowego jest brak wpisanego źródła spalania paliw, jakim jest 

węgiel lub paliwa węglopochodne na dzień 11 sierpnia 2022 roku do bazy centralnej ewidencji 

emisyjności budynków. Jeżeli ktoś z mieszkańców, kto składał informację do centralnej 

ewidencji emisyjności budynków zapisał, że pali drewnem i zmienił to po 11 sierpnia, to niestety 

już z dodatku węglowego nie może skorzystać. Natomiast jeśli chodzi o dodatek do 

gospodarstw domowych, czyli tam gdzie mamy pellet, gaz, energię, drewno, wpłynęło 390 

wniosków do dnia dzisiejszego, z czego 214 zostało wprowadzonych do systemu 

informatycznego, rozpatrzone zostały 84 wnioski, w tym 8 decyzji odmownych. Do dnia 

dzisiejszego, jeśli chodzi o dodatek do gospodarstw domowych, nie wypłacono środków, 

ponieważ gmina nie otrzymała jeszcze od wojewody środków na ten cel. Na dzień dzisiejszy jest 

przygotowana lista do wypłaty, jest to kwota 146.000 zł. Kwoty te ulegają ciągłym zmianom w 

miarę rozpatrywania wniosków. Jeśli chodzi o dodatek do podmiotów wrażliwych przyjęto 2 

wnioski, pozostałe są w trakcie rozpoznania. Zgodnie z przepisami ustawy o dodatku węglowym 

organ dokonuje weryfikacji wniosku o dodatek węglowy, w tym w szczególności poprzez 

sprawdzenie dokonania zgłoszenia deklarowanego źródła ogrzewania do centralnej ewidencji 

emisyjności. To jest ta deklaracja papierowa, która tu była składana, ale również z deklaracjami 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, bazą PESEL i rejestrem 

mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zgłosił uwagę do zapisu deklaracji, w której nie 

było zapisane, że to ma być paliwo stałe - drewno lub węgiel. Tam nie jest określone, że albo 

węgiel, a paliwo stałe - drewno i węgiel. W drugiej części tam było i każdy określał, jaki rodzaj 

paliwa i napisane było paliwo stałe - drewno lub węgiel. Nie wie jak teraz rozpatrywać każdego, 

kto napisał jak palił, jak do tego urzędnik ma się odnieść. Jeśli nie miał ktoś węgla, to dzisiaj pali 

drewnem. Dodatek węglowy jest na to, żeby kupić węgiel, a że węgla nie było, a jak był to po 

strasznie horrendalnych cenach. Tak że nie wie, jak do tego się mają odnieść. Teraz będą ludzie 
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pewnie kupować węgiel, bo będzie tańszy. Tak w deklaracji było, tak że nie wie, czy powód 

odrzucenia może być, że ktoś węglem pali, a nie. Było paliwo stałe - drewno lub węgiel. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że niedoskonałość może też samego druku, ale 

nie może się wypowiadać, bo go nie widzi, nie pamięta tego. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 16. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął XLIX(49) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 16.36. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 


